

Title (en)

Collector for an alternator, especially for a motor vehicle.

Title (de)

Kollektor für einen Wechselstromgenerator, insbesondere für ein Kraftfahrzeug.

Title (fr)

Collecteur rapporté pour alternateur notamment de véhicule automobile.

Publication

EP 0644629 A1 19950322 (FR)

Application

EP 94402049 A 19940914

Priority

FR 9311043 A 19930916

Abstract (en)

A commutator intended to be forcibly fitted onto an alternator shaft, especially for a motor vehicle, is produced by the overmoulding of insulating material on conducting elements and comprises a generally cylindrical body (10a, 10b, 20, 22) which includes, on its outer surface, two slip rings (10a, 10b) connected to two elements (14a, 14b) for connection with the ends of wires (FB) of a winding, the body including a bore (24) for the said shaft and an extension piece (28) made of insulating material beyond one of the two rings, on one side where the fitting force has to be exerted. According to the invention, at least one notch (30, 30', 30'') is formed in the said extension piece, through its entire axial thickness, and leaves visible one edge of the adjacent ring (10b), in such a way that the fitting force can be exerted directly on the said ring through the said notch. <IMAGE>

Abstract (fr)

Un collecteur destiné à être emmanché à force sur un arbre d'alternateur, notamment de véhicule automobile, est réalisé par surmoulage de matière isolante sur des éléments conducteurs et comprend un corps généralement cylindrique (10a, 10b, 20, 22) comportant à sa surface extérieure deux bagues collectrices (10a, 10b) reliées à deux éléments (14a, 14b) de connexion avec les extrémités de fils (FB) d'un bobinage, le corps comportant un alésage (24) pour ledit arbre et un prolongement de matière isolante (28) au delà de l'une des deux bagues, d'un côté où un effort d'emmanchement doit être exercé. Selon l'invention, au moins une encoche (30, 30', 30'') est formée dans ledit prolongement, dans toute son épaisseur axiale, et laisse apparaître un bord de la bague adjacente (10b), de telle manière que l'effort d'emmanchement puisse être exercé directement sur ladite bague à travers ladite encoche. <IMAGE>

IPC 1-7

H01R 39/14

IPC 8 full level

B60R 16/02 (2006.01); **H01R 39/00** (2006.01); **H01R 39/14** (2006.01); **H02K 13/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

H01R 39/14 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] DE 3510489 A1 19851010 - HITACHI LTD [JP]
- [A] EP 0094163 A1 19831116 - LUCAS IND PLC [GB]

Designated contracting state (EPC)

DE ES GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0644629 A1 19950322; EP 0644629 B1 19961218; CN 1037048 C 19980114; CN 1104386 A 19950628; DE 69401185 D1 19970130; DE 69401185 T2 19970515; ES 2097013 T3 19970316; FR 2710200 A1 19950324; FR 2710200 B1 19951208; JP 3497896 B2 20040216; JP H07220844 A 19950818; TR 28511 A 19960902; US 5459364 A 19951017

DOCDB simple family (application)

EP 94402049 A 19940914; CN 94115135 A 19940908; DE 69401185 T 19940914; ES 94402049 T 19940914; FR 9311043 A 19930916; JP 22154294 A 19940916; TR 88794 A 19940906; US 30449394 A 19940912